
1 

 

 
 
 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
VI saziv 

Jesenje zasedanje 

Komisija za spoljne poslove, dijasporu i strateških investicija  

Sednica  br. 36 

Prisština, dana 19.12.2018.godine, u 13:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-10 

 

Z a p i s i n i k 

 

Sednici su prisustvovali: Vjosa Osmani-Sadriu, Time Kadrijaj, Danush Ademi, Glauk Konjufca, 

Fitore Pacolli, Elmi Reçica i Evgjeni Thaçi-Dragusha.  

 

Odsutni: Dukagjin Gorani, Doruntinë Maloku-Kastrati, Srđan Mitrović. i Zafir Berisha. 

 

Učesanici is MSP-a: Behgjet Pacolli, zamneik premijera i Ministar spoljnih poslova sa 

saradnicima: Muhamet Brajshori, Ariana Hoxha, Florent Muçaj, Fitim Sadiku,  Rejhan Vuniqi,  

Prindon Sadriu i Jetlir Zyberaj. 

 

Osoblje za podršku komisije: Minire Hasani i Manush Krasniqi. 

 

Sednicom je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije. 

 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Izvečtavanje na kraju godine g. Behgjet Pacolli, Ministar spoljnih poslova u vezi delokruga 

MSP-a; 

3. Pod razno.  

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Predsednica je utvrdila da je komisija usvojila dnevni red. 
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2. Izveštavanje na kraju godine g. Behgjet Pacolli, ministar Spoljinh poslova u vezi delokruga 

MSP-a; 

 

Vjosa Osmani –Sadriu, navela je da u vezi izveštanja ministra Pacolli, imajuči u obzir da 

čalnovima komisjije je dostavljen pismeni izveštaj, prvenstveno trazim da se uardi  sažetak tema, 

kao kratak opis aktvinosti od ovog izveštaja .  

 

Behgjet Pacolli,   dao je do znanja da nije izbegao odgovornost za izvetšatavnje u 

komisiji,obavestio je čanove komisije u vezi njegovih angžovanja van zemlje. 

  

Vjosa Osmani-Sadriu,  rekla je da je komijsija imala mnogo razumevanja prema obavezama 

ministra , ali razvoj u spoljnoj politici je bio ogroman i veoma zabrinjavajući, što se tiče pitanja 

članstva Kosova u Interpol, ishodu sastanka u Generalnoj Skupštini kao i u vezi uznemeirajučih 

izjava  MSP-a Srbije, u vezi povlačenja priznavanja Kosova. O ovim tema koje se smatraju jako 

važnim, rekla je da smo zatražili da dolazite češče u komsiji za izveštavanje. Šest meseci nakon 

zadnjeg sastanka, sakupile su se teme, i na način da saradnja bude što značajnija, zatraženo je od 

komisije  da bude deo radne grupe MSP-a za Veće Evrope, za izradu strategije kao i da učestvuje 

u ostalim radim grupama ministarstva.  

Protokol države , skoro nikada nije uključilo komisiju u sastanke iz inostranstva, niti kada su 

ambasadori akreditovani, a i takođe,  postoje izveštaji ambasadora koji dolaze u ministrastvo , koji 

imaju elemente koji mogu uključiti komisiju. Nedostaju informacije o angažovanju mreže za 

spoljnu službu Kosova, za uspostavljanje grupe prijateljstva i dodala da komisiji niije dostavljen 

dokumenat o rotacionom planu..  

U vezi sa zahtevom upućenom Predseniku Skupštine da bi se zatražilo angažovanje grupe 

poslanika u geografiji za određenje zemelje, rekla je da bi bila pro-saradnji ,ukoliko jednim takvim 

zahtevom bi se obavestile dotične komisije.  

 

Behgjet Pacolli,  obavestio je da je imao oko 4 poseta Africi, za koje javno mnjenje nezna zbog 

strategije MSP. Republika Kosova je imala 116 priznanja potvrđenih verbalnim notama prema 

međunarodnim konvecijama o priznanjima.  Pacolli dao je do znanja da države Komonvelt-a ne 

šalju verbalne note ali otvaraju diplomatske kanale i kancelarije za vezu diplomatskih misija. 

Države Nigerije i Ugande, rekao je da su poslale verbalne note potpisane od njihovih predsednika 

o priznanju države  Kosova. Priznanje od Ugande  rekao je da nikada nije oživelo zbog velikog 

uticaja Srbije,  u MSP-a Ugande. Dok oživljavanje priznanja od Nigerije nakon smrti njihovog 

bivšeg ministra spoljnih poslova,  rekao je da je u daljem procesu. Nigerija je uvek podržavala 

Kosovo, za učlanjenje u Interpol,  dok Uganda je glasala protiv našeg članstva u Interpol.On je 

rekao da kao rezultat njegovih poseta u  Zambiji i Zimbabve, dve države pod ruskim uticajem, u 

trenutku glasanja za članstvo u Interpol, napustile su salu i sada rade sa ovim državama. 

G. Pacolli obavestio je da rade sa državom Mozambika, koja  je glasala protiv članstva Kosova u 

Interpolu, dok rekao je da  Kenija pažljivo razmatra priznanje . Države Afrike koje i dalje nisu 

priznale Kosovo su: Etiopija, dva Kongo, Kenija i Južna Afrika, kod kojih ima  stagnacija, zbog 

površnog ekonomskog uticaja Kine i Rusije, u vezi sa izvozom oružja. Ove države ako priznaju 

Kosovo, smatraju se da su promenile poziciju i može im biti obustavljena pomoć od drugih država. 

Što se tiče povlaćenja priznanja, rekao je da nijedan verbalna nota  do dan danas , osim 

Solomonskih ostrva nije imalo, gde se navodi povlačenje Kosova. Priča se da jedan ministar ili 
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premijer Guineja Bisaos u Beogradu izjavio je pred medijama da nezna kada je Kosovo priznato 

od njegove države. 

Dalje g. Pacolli obavestio je da u vezi sa tim , imao je sastanak sa predsednikom  Guineja Bisaos 

i da je ovaj član vlade zamenjen sa dužnosti i kao rezulatat toga je dovelo do uspostavljanja 

displomatskih odnosa  između dve države. G. Pacolli obavestio je i o državi Liberije, za koju je 

naveo da nije povukla priznanje , postigli su sporazum o diplomatskim odnosima i podneli zahtev 

za akrediatciju našeg ambasadora u Liberiji. Lesoto, naveo je da nisu povlačili priznanje  i da nisu 

promenili ni poziciju prema Kosovu, ali su glasali protiv članstva u Interpol, zbog ruskog uticaja 

koji imaju i humanitane pomoći koju su ima dali. Takođe,  Burundi nije povlačilo priznanje a ni 

Madagaskar, ali su potpisali jedan sporazum sa Srbijom, i da se neće mešati u odnose dviju država 

prema ishodu dijaloga  a takođe od države  Papa Nova Guineja,  nije stiglo nijedno pismo niti 

dopis.  

Pacolli,  naveo je da dijalog je uticao po različitim zemljama  i da se srbi prozivaju na Rezoluciju  

1244,  u vezi sa dijalogom. Niti od  Surinami, rekao je da nije dobio nikakav dopis ili povlačenje 

priznanja. 

Ministar je naglasio da osim dopisa od  Ostrva Solomon, nije primio nijedno drugo pismo da u 

povlačenje priuznanja ne popstoji ni prema međunarodnim konvecijama. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu,  navela je da nema koordinacije između stavova aktera spoljne politike,   

g. Hoxhaj potvrdio je da ima povlačenja priznanja  a isto takođe , i zamenik direktora u MSP-a 

Kiçmari isto je potvrdio. Rekao je da priznanje je akt političke volje i može se menjati u zavisnosti 

od izmena u vladi, dok drugo pitanje je o diplomatskim odnosima.  

Ona je pitala ministra zašto nema koordinacije oko povlačenja priznanja i dali Kosovo ima 

konkretan  strateški plan  kako da se pristupi ovim 11 državama,  sa kojim partneri rade,a takođe, 

sa kojim partnerima sarađuju  da bi sprečili ostale države sa kojima Srbija sarađuje  da bi promenili 

stavove naspram Kosova.  

Dalje ona je navela da joj je drago da je Ministar potvrdio da Srbija koristi proces dijaloga da ubedi 

države da povlače ili zamrzavaju priznanja Kosova, navodno da je dijalog za određivanje finalnih 

statusa Kosovova. Gđa. Osmani pitala je ministra  da li je poslato neki non-paper državama, jer 

prvenstveno mi se baziramo na mišljenje  MSP-e  i da Rezolucija 1244 okončava se na dan 

određivanja konačnog statusa , a ukoliko je da li možemo to da podelimo sa komisijom.  

 

Behgjet Pacolli, obavestio je da MSP-a svim državama je poslalo ponovnno objavljenu knjigu  

MSP-e verbalnom notom,  gde se navodi da je proglašenje nezavisnoti Kosova uradjeno na  

koordiniran način sa međunarodnom zajednicom. On, takođe, je naveo da su upoznati sa srpskim 

diplomatskim kretanjima i njihovim zloupotrebama.  Izjavu g. Kičmara je nazvao absolutno 

ličnom, dok u vezi sa izjavom g. Hoxhaj,  rekao je da ukoliko je imalo povlačenja priznanja, on 

bolje zna, ali do sada nije obavestio ministra Pacolli-a.  

Pacolli je ngalasio da rade na tome da se koordiniraju sa saveznicima  da bi bila što veća podrška 

za Kosovo.  

 

Elmi Reçica, u vezi sa različitim mišljenima oko povlačenja priznanja, rekao je da i g. Hoxhaj i  

g. Kiçmari rekli su da ima povlačenja priznanja, ali ne i za mnogo država. Ministar Pacolli izjavio 

je za jedno povlačenje, i gorenavedeni  su razmislili o povlačenju ostrva Solomon  ali ne za nešto 

više, rekao je g. Reçica.  
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Behgjet Pacolli,  oko povlačenja priznanja prema izjavi g. Hoxhaj, rekao je da će pismeno 

obavestiti članove komisije, nakon konsultacija koje će obaviti sa njim i takođe je dao do znanja, 

da ima jedna izjava od Američkog stajt departmana da ostrva Solomon su povukli verbalnu notu, 

o povlačenju priznanja. 

 

Fitore Pacolli, nadovezajući se na diskusije ministra, pitala je njega na koji način su uzeta 

priznanja za Kosovo. Dok u vezi sa tim da Srbija ima informacije za neke države da su povukli 

priznanje Kosova, navela je da sa jednom državom koja priznaje Kosovo treba  da budu direktno 

zaključeni bilateralni odnosi, dok pitala je ukoliko su postojali direktni kontakti sa ovim državama 

i kako, a takođe zašto nije ranije podeljena informacija o MSP-e.  

 

Behgjet Pacolli, naglasio je da informacija o MSP-e je dostavljena na vreme . On je obavestio i o 

načinu kontakta sa kognitivnim državama Kosova, konkretno za sastanak sa predstavnicima 

države Gande i  sporazumi koji su tamo diskutovani.  G. Pacolli rekao je da nemože i da nije mogao 

da ode u Papa Novu Guineju, ali je planirao da ode dok ostale države je posetio i na sistematski 

način biće posećene. Što se tiče načina priznanja Kosova, rekao je da se desila jedna prava stvar i 

u skladu sa međunarodnim pravima. 

  

Fitore Pacolli, pitala je ministra Behgjet  Pacolli,  koliko je uticalo na povlačenje priznanja 

njegova izjava da između Kosova i Srbije, ne treba da postoje granice. 

 

Behgjet Pacolli,  rekao je da ne veruje da će perspektiva Kosovaa biti drugačija  ali da jednog 

dana biće deo velike kuće  i da ćemo imati slobodno kretanje i otvorene granice .  

 

Glauk Konjufca, naveo je da poznata fondacija uradila istraživačku analizu što se tiče priznanja 

i njihovog povlačenja. U ovom pravcu , pitajo je ministra Pacolli-ja da li je imalo priznanja od 

Surinami i da li su povlačili priznanje, dok u nastavku pitao je i za Liberiju, Papa Novu Guineju, 

Dominikansku Republiku, Solongo di Santis. Povlačenja priznanja, rekao je da treba da razmatraju 

unutar Vlade jer je imalo i međunarodnih službenika koji su diskovali u vezi povlačenja priznanja. 

 

Behgjet Pacolli, obavestio je da Kosovo je iamlo priznanje od Surinami, dok nisu primili nijedam 

dokumenat o povlačenju priznanja od njih.. Rekao je, da Liberija nema izmenu pozicije prema 

Kosovu. G. Pacolli dalje je obavestio da nema neki dokumenat  o povlačenju ni od Papa Nove 

Guineje, ni od Dominikanske Republike a niti od Solongo di Santis i pozvao je ambasadora 

Britanje da pruži ostale informacije o povlačenju, ukoliko ih on ima. 

 

Elmi Reçisa,rekao je da spoljna politika treba da bude jedinstvena i da nju podržavamo  a da u 

sklopu nje imamo aktivnosti.  On je pitao ministra  koji koraci su preduzeti u sklopu pet zemalja 

EU-e koji nisu priznali Kosovo, koji ometaju naš put ka EU-i.  G. Reçica,  što se tiče parlamenarne 

diplomacije, tražim da se eventualno spoljna služba anagažuje, da se stvore  grupe prijateljstva sa 

ovim pet zemljama.   

 

 Behgjet Pacolli, najavio je da se trude da stvore jedan kanal komunikacije sa Španijom,  u Grčkoj  

otvaraju kancelariju predstavništva za vezu Kosova, sa Ćiprom, je rekao da rade. Sa Rumunijom, 

obavestio je da ima dobre kanale komunikacije, sa Slovačkom, su u procesu otvaranja kancelarije 

a takođe, obavesto je da sa Vatikanom imamo dobre odnose.  
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G. Pacolli naglasio je da severna država sprovodi veoma intenzivnu parlamenatnu kampanju , da 

su objavili jednu knjigu Tito i Afrika, koju koriste u mestima koje posećuju. Skupština Kosova 

treba da se pripremi da sledeća godina bude jedna godina rada, da se podele u grupama i da se 

posete neke države, u saradnji sa MSP-a radi logistike .  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, naglasila je da KSPDSI ali i Skupština uopšte su realizovali mnogobrojne 

poseta  u pet ne priznajućih zemalja EU-e, osim Ćipra, putem jednog projekta, gde su kombinovane 

akcije sa parlamentarnim civilnim društvom. Ova pitanja,  rekao je da možemo da diskutujemo  

tokom izrade Strategije  o parlamentarnoj diplomaciji.  

Što se tiče logistike, MSP-a, rekao da je lakše da se realizuju posete jer preko 80% poslanika ne 

poseduju vize, a takođe ,  zbog administrativnih procedura, zahtevi za realizovanje poseta 

poslanika  ponekad traju i po dva meseca.  

G. Osmani naglasila je da tokom poseta van zemlje, neke naše ambasade  sarađuju a neke druge 

ne pomažu, naglašavajući da paramentrana diplomacija treba da se pomogne od MSP-a u aspektu 

logistike, kako bi bila efekasnija. 

 

Time Kadrijaj, rekla je da proces povlačenja priznanja  je bio uznemirujći za sve i zahvalila se 

ministru  za angažovanje koje se radi u ovom pravcu. Tražim maksimalno angažovanje službe 

spoljnih poslova Kosova, da pitanje ne priznanja se održi pod kontrolom, da budu na nivou 

njihovih zadataka i ovde pred nama  da imaju informacije o razvoju događaja.  

 

 Evgjeni Thaçi- Dragusha, tražila je od ministra  da li može da konstatuje da sada za sada nemamo 

nijedno povlačenje priznanja. Ona je, takođe tražila da se obavesti od ministra, u vezi diplomatskih 

događaja koje su se u međuvremenu desile  sa Poljskom  i ambasadorom, koji će tamo ubuduće 

biti akreditovan.  

 

Behgjet Pacolli, rekao je da nemamo nijedan dopis od nijedne države, osim od ostrva Solomon  o 

obustvaljanju odnosa sa Kosovom, do okončanja dijaloga sa Srbijom, dok Srbija spekuliše o 59 

povlačenja priznanja. Što se tiče Poljske, ministar je rekao da radimo na sistemaski način , imamo 

dobre odnose i njihov glas u Interpolu,  bilo je za Kosovo.  On je obavestio da je zatraženo 

otvaranje ambasade u Poljskoj i trenutno se razmišlja o nerezidetnom ambasadoru u Poljskoj. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je i protiv toga da i dalje nismo primili potvrdu od Poljske  za 

otvaranje ambasade, Predsednik je izdao jedan dekret koji ne bi trebao biti izdat bez pristanaka. 

 

Behgjet Pacolli, rekao je da dekret nije izdat, postoji u MSP-a,  i očekuje se da ćemo uskoro imati 

konačno rešenje što se tiče ambasade. Pacolli je obavestio da  rade sa Japanom i Južnom Korejom 

na sistematski način. On je predložio da komisija što pre poseti Ganu, jednu interesantnu državu, 

pošto je čuo da šefica njihovog parlamenta je izjvaila da Kosovo  nema parlamentarnih aktivnsoti 

sa njima. Takođe, naveo je i  da su pet država Komonvelta, koju su od interesa da se posete.  

 

Vjosa Osmani-Sadriu, navela je da ima informacije i da Uganda je izrazila spremnost za 

međuparlamentarnu saradnju i zatražila da za države koje izraze spremnost za parlamentarnu 

saradnju , da se službeno obavesti komisija da se započnu procedure.  Što se tiče formiranja ekipe 

za posete, rekla je da je ovo zadatak Komisije prema Pravilniku Skupštine. 
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Time Kadrijaj, u vezi sa realizacijom poseta, rekla je da se ove mogu realizovati u saradnji sa 

MSP-a i delegacijom komisije.  

 

Behgjet Pacolli, zatražio je da se pitanje Interpola diskutuje sa zatvorenim vratima. 

 

Vjosa Osmani-Sadriu,  u vezi pitanja Interpola, navela je da ako su opšta pitanja koje se mogu 

podeliti s’javnošću i koja ne štete interesima Kosova, dobro je da se kažu  ako ima posebnih 

pitanja, one se mogu tretirati nakon što se medije udalje.Ona je dala do znanja da za osetljiva 

pitanja komisja može da održi zatvoreni sastanak.  

 

Fitore Pacolli, naglasila je da nisu informisani o legitimnim ugovorima o lobiranju, za koje se 

mogu informisati i putem pismenog izveštaja i u vezi budžeta. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, pitala je ministra u vezi potpisivanja ugovora o Interpolu i visini od 1,2 

miliona evra , ko je potpisao  i da li je taj ugovor prošao zakonske procedure. Dalje, ona je navela  

da će se podneti jedan pismeni zahtev za sve ugovore  koje su na raspologanju u MSP-a, a koje se 

tiču lobiranja i priznanja od 2010.godine. 

 

Behgjet Pacolli, rekao da u vezi ugovora, dostaviće pismeni izvetšaj , dok ugovor za Interpol nije 

potpisan od strane MSP-a.  

 

Glauk Konjufca, rekao je da učlanjenje u međunarodne organizacije je veoma značajno pitanje 

za Kosovo  da bi bili deo njih,  sa posebnim naglasom u Interpol i u Savet Evrope. U vezi  procesa 

učlanjenja Kosova u Interpol, rekao je da postoji slabost nadležnih mehanizma, koji su bili 

obuhvaćeni u ovaj proces. Trebalo je da se radi sa svakom državom pojedinačno, da bi se imala 

priblžna slika , u vezi sa mogućnošcu učlanjenja.  

U vezi izjava službenika da je posao završen za članstvo, rekao je da neko treba da snosi 

odgovorsnot. U vezi ove propasti, rekao je da postoje dva aspekta, neuspeh u stvaranju objektivne 

slike tačnih glasova koje imamo ili je bila tačna slika a nismo hteli da pokažemo. 

 

Behgjet Pacolli,  što se tiče aspketa članstva u Interpol, rekao je da svaki nosilac Kosovskih 

inistucija je na neki način odgovoran. On je dodao da u ovom pravcu je uradjen jedan veliki posao  

i da nikada nije izjavio da ćemo biti član Interpola, nego da Kosovo zaslužuje da bude član. Politike 

lobiranja , rekao je da je definisalo MUP-a, dok MSP-a nikada se nije povuklo od logističke pomoći 

i diplomatskih misija. Urađena je analiza glasova nakon što su izrazili statove predstavnici država, 

gde je diskutovan glas za svaku državu, ali su nedostajali nekoliko glasa manjih država u zadnjem 

trenutku, koje su postupile na anoniman način kao institucije , a ne kao države. Naravno, on je 

rekao da nismo uspeli da usavršimo posao  i da obezbedimo i te nedostatke koje smo imali u 

zadnjem trenutku od nekoliko država. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je da imajući u obzir da mi treba ponovo da apliciramo u  Interpol,  

treba sa veliku ozbillnošču uzeti glas Japana i Mađarske i pitala je, koji je problem glasa Japana 

pošto je slična situacija sa UNESCO-m  i da li je moglo da utiče izjava predsednika da će otvoriti 

kancelariju u Jerusalemu negativno, kod Ujedinjenih Emirata i kod nekih drugih država poput 

Emirata. 
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Behgjet Pacolli, naglasio je da on u svojstvu ministra  izražava jedinistveno mišljenje , i da je bilo 

iznenađenja  od glasa Malezije kao jedna podržna država Kosovu.  Dok odgvor od Emirata i Japana  

za njihov glas u Interpolu , bio je da su imali ekonomski interes sa Srbijom, izjavio je ministar. 

Između ostalog , ministar je rekao da se neće povuči iz težnje da postane Kosovo član Interpola  i 

da će ovom prilikom rukovoditi i radnom grupom. Pristupu za ovo,  rekao je da će pripremiti i 

diskutovati u KSPDSI, prije nego što predlaže Vladi.  

                    

Elmi Reçica, obavestio je da daje bio predstavnik iz radne grupe  komisije za Interpol  i da imajući 

u obzir  da je ranije mnogo razgovarano o UNESCO-n, na neki način su mobilizirali zemlje  koje 

su bile protiv  članstva Kosova   i trebalo je da se radi bez velike buke.  Razgovarano je za svaku 

državu pojedinačno, ali mi kao Kosovo nemamo moć članstva u međunarodne organizacije, i 

nemaju ni druge države i imaju potrebu za saveznike. Rekao je da je bitka bila oštra  i da nije bila 

samo između nas i Srbije, nego i naših pristalica i  Srbije. Svi oni koji su bili deo angažovanja 

obavili su izuzetan posao. Nije bilo zanemarivanja a ni uzdržavanja  angažovanja a ni odsustva 

političke koordinacije. U ostalim budućim slučajevima, on je predložio  da se organizovanje obavi 

na drugim formama i paralmenat da bude neizbežan u ovoj aktivnosti. 

  

Vjosa Osmani- Sadriu, navela je da smo imali 76 glasa za članstvo u Interpol, dok Palestina se 

učlanila sa 75 glasa prošle godine,  što je možda bila našsa greška povlačenje prošle godine jer 

možda države Organizacije Islamske unije bi glasale za nas kao što su za Palestinu.  

Ona je pitala ministra  da li je moguće da pitanje otvaranja graničkog pitanja moglo negativno da 

utiče na 2-3 države , da njihov glas  od za da ode u uzdržane, jer smo čuli  nekoliko izjava u 

medijama da vi,  ne isključujute mogućnost da se ova tema otvara kroz korekciju granica ili nešto 

drugo. Takođe, ona je pitala ministra da kada je ispitan od ostalih država a u vezi sa graničnom 

debatom kao glavni diplomata, koji je bio položaj koji je on držao u ime Kosova.  

 

Behgjet Pacolli, naveo je da ne veruje da je ideja o promeni granica uticala na glasove  Interpol, 

ali dijalog je sigurno uzet za bazu,uticaj srba kod ostalih država protiv nas, davajući im dokaz da 

razgovraju sa Kosovom. Dalje, on je obavestio da je rekao, da nema teme o promeni granice 

pregovaračkog stola. Može biti jedna od opcija gde se raspravlja, ali možda neće uopšte doći na 

dnevni red za diskusiju, rekao je ministar. Teme dijaloga rekao je da nisu jos redefinisane, ali 

sugurno predsednik govori o mirovnom ugovoru koji će biti legalan, moguć za nas, samo ako 

Srbija prizna Kosovo. Dalje, ministsr je rekao  da niko ne želi promenu graničnih tačaka. Kosovo 

je sposobno  da odredi svoju budućnost  i da definiše šta je dobro a šta nije. Mi treba da 

razgovaramo  i ne zaustvaljati dijalog jer geopolitička situacija stvorena danas, ne dozvoljava 

zatvaranje u samu sebe.  

 

Vjosa Osmani –Sadriu, rekla je da je Skupština nekoliko puta izjavila da trebamo dijalog, ali da 

su granice nepovredive, istu je potvrdio i premijer zemlje i očekujemo  da i vi diplomate zadržite 

ovaj stav sa ostalima , i da su ideje u veti sa granicama neprihvatljive.  

 

Fitore Pacolli, u vezi sa diskusijom ministra , ako nema teme o korekciji granoca, rekla je da ne 

treba imamo teme rezgovora kao država, nego mi imamo načela i stavove.  
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Behgjet Pacolli, naveo je da od njega  nikakda se nije čulo da granice Kosova mogu se pomeniti, 

da se Ustav ne poštuje i da je stvailo na pitanje 17 februar 2008.godine. Sad za sad, rekao je da 

nema teme i čim bude političkog usklađivanja unutar institucije, to može vani proslediti.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je da od 2012.godine, dijalog je prešao sa tehničkog nivoa na novi 

premijera. Skupština Kosova, vlada i opozicija glasali su jedan dokumenat  koji nije precizirao  

koje su teme dijaloga, ali je preciziralo nameru uzajamnog priznavanja i definisala koje teme neće 

biti.Taj dokumenat obavezuje bilo koju vladu  i govori da se ne pregovara o teritorijalnom 

integritetu , da se ne pregovara  o unutrašnjom uređenju  i jedinstvenom karakteru Kosova. 

 

Elmi Reçica, rekao je da svaka država koja ide u dijalog tačno zna šta može da govori a šta ne. Ne 

verujem, da neko može da ima ovaj mandat da razgovara van rezolucija usvojenih u Skupštini. U 

vezi sa dijalogom, rekao je da će izraditi još jedan zakon i da nema  mesta za bilo šta osim unapred 

određenih definicija. 

 

Fitore Pacolli, nadovezajući se sa diskusijom da Japan  kao dotično mesto se uzdržalo od glasanja 

u Interpol zbog  ekonomskih interesa koje ima sa Srbijom, pitala je ministra koja je strategija 

ministarstva  da se dobije glas od Japana. 

 

Behgjet Pacolli, rekao je da svaka država ima svoju strategiju, Japan je jedna država koja je najviše 

pomogla Kosovu. Na sastanku sa ambasadorom Japana diskutovali su ovo pitanje i da oni nemaju 

ništa protiv Kosova, ali imaju svoje druge interese. Takođe, i Ujedinjeni Emirati  pomogli su 

Kosovu u investicijama, ali njihov neutralan glas je bio zbog razloga jer imaju ostalih interesa u  

Srbiji i mi treba njih da shvatimo, rekao je ministar. Sa Mađarskom smo potpisali sporazum o 

sardnju, ali njihov glas je bio neutralan  i dodao da mi treba da radimo sa ovim državama jer to su 

njihove geostrategije, koje na kraju odlučuju.   

 

Vjosa Osmani- Sadriu, u vezi sa Japanom tražim da MSP-a da obavesti našu ambasadu u Japanu 

da smo interesovani  za razvoj parlamentarne diplomacije sa njima, i da smo izrazili interesovanje  

da  organizuje jednu posetu u Japanu gde naša ambasada treba  da se interzivno angažuje. 

 

Behgjet Pacolli, tražim od komisije da se organizuju nekoliko zajedničkih neformalnih sastanaka 

zbog nekih pitanja i informacija koje trebaju da se diskutuju. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, naglsila je da očekujemo od kancelarije ministra da nas obavesti da kad 

kog ministar ima vremena da se organizuje jedan neformalni koordinacioni sastanak, radi poseta i 

koordinirajućih aktivnosti. Tražim od ministra da u radu oko strategije MSP-a da se obuhvate 

poslanici a takođe i za Savet Evrope, i ostale grupe.   

 

Behgjet Pacolli,  u vezi sa dopisom koju je primio od komisije, u kojoj se navosdi da 90% 

imenovanih u misijama su politički, izjavio je da od 44 aktivnih misija , 31 ambasada i  13 

konsularnih misija , od kojih 22 misije rukovode se od nominovanih za karijeru.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, naglasila je da što se tiče kvote, zakon na snazi govori o imenovanjima 

od predsenika a ne govori o zaduženosti sa poslom. Ona je rekla da za neka druga pitanja  

diplomatske službe  ponovo će biti pozvan ministar.   
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Na kraju sastanka gđa. Osmani, rekla je da opterećeni sa poslom nemogu se nabrajati na kvoti  i 

zatražila je da se ispoštuje ovaj kriterijum. Istovremeno, ona je zatržila od MSP-a da prodložena 

pitanja da se dekteruju što pre, navodeći da komisija ocenjuje da li su kandidati  diplomati karijere  

ili politički imenovani, na način da se ispoštuje zakon.   

 

Sednica j završena u 17:15 časova. 

                                                                            Predsednica Komisije, 

 

                                                                           __________________ 

                                                                           Vjosa Osmani-Sadriu 

 

Pripremili: 

Jedinica za podršku komisije. 

 

                                                                                                  


